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Stručna događanja

Na Simpoziju je sudjelovalo 150 liječnika 
iz različitih područja (bolnice, primarna 
zaštita, HZZO, farmaceutska industrija), 
ali i predstavnici turističke industrije koji 
su imali prilike iznijeti i svoja razmišljanja 
i probleme s kojima se susreću pri orga-
niziranju stručnih sastanaka i kongresa 
za liječnike

Hrvatska liječnička komora nastav-
lja tradiciju organiziranja simpozija 
posvećenih aktualnim strukovnim 
temama pa se tako na ovogodišnjem 
simpoziju s međunarodnim sudje-
lovanjem razgovaralo o organizaci-
ji trajne izobrazbe liječnika nakon 
ulaska Republike Hrvatske u Europ-
sku uniju. Na Simpoziju, koji je odr-
žan 4. travnja u zagrebačkom hotelu 
Westin, sudjelovalo je 150 liječnika 
iz različitih područja (bolnice, pri-
marna zaštita, HZZO, farmaceut-
ska industrija), ali i predstavnici 
turističke industrije koji su imali 
prilike iznijeti i svoja razmišljanja 
i probleme s kojima se susreću pri 
organiziranju stručnih sastanaka i 
kongresa za liječnike.

Kao i prijašnjih godina, i ovoga 
puta prezentacije predavača objav-
ljene su u posebnom dodatku Liječ-
ničkih novina. No, ove godine svi oni 
koji su propustili sudjelovanje na 
Simpoziju mogu pratiti sva preda-
vanja online (http://www.e-medikus.
com/).

Ove godine na simpoziju su 
sudjelovala i dvojica stranih preda-
vača, dr. Otmar Kloiber, glavni taj-
nik Svjetskog liječničkog udruženja 
(World Medical Association), i dr. 
Edwin Borman, glavni tajnik Europ-
ske udruge liječnika specijalista (Eu-
roepan Union of Medical Specialists). 
Naime, kao što je istaknuo predsjed-
nik Komore prim. dr. Hrvoje Minigo, 
brojne promjene u trajnoj izobraz-
bi događaju se upravo u Europskoj 
uniji u kojoj je Hrvatska sada pu-
nopravna članica s odgovarajućim 
obvezama. U tom smislu svakako 
želimo prihvatiti preporuke krovne 
europske organizacije medicinskih 
specijalista (UEMS) i njihovog akre-
ditacijskog tijela (EACME) s kojima 
planiramo potpisati i poseban spora-
zum, najavio je prim. Minigo. Kako 
je naglasila prof. dr. Tatjana Jeren 
Beus, predsjednica Povjerenstva za 
trajnu medicinsku izobrazbu, UEMS 
je izdao naputak kako se prijavljuju 

skupovi, a upitnik koji je potrebno 
ispuniti sadrži 70 vrlo strogih pitanja. 
Prof. Jeren Beus rekla je da je Povje-
renstvo prihvatilo naputak te dodala 
kako se u Hrvatskoj godišnje orga-
nizira između 1800 i 2000 skupova. 
Prisutne liječnike zanimalo je može 
li Komora utjecati na visinu kotiza-
cijea koje su, prema njihovim riječi-
ma, ponekad previsoke. O tome će 
očito još biti riječi jer nije postignut 
konsenzus. Naime, s jedne strane 
postavlja se pitanje može li se na taj 
način utjecati na organizatore i kosi 
li se to s tržišnom utakmicom, dok 
je prvi dopredsjednik Komore dr. 
Mario Malnar mišljenja da Komora 
treba ograničiti visinu kotizacije.

Liječnici u većini europskih 
zemalja, pa tako i u Hrvatskoj, ima-
ju i zakonsku obvezu kontinuirane 
edukacije kako bi mogli svakih šest 
godina obnoviti licencu. Stoga je 
trajna medicinska izobrazba, kao i 
njezina organizacija, izuzetno važna, 
složili su se prisutni na skupu. Ta-
kođer je važno utvrditi objektivne 
kriterije i prilagoditi se europskim 
pravilima, a to je prije svega uloga 
Komore i njezinog Povjerenstva za 
trajnu medicinsku izobrazbu. Prim. 
dr. Katarina Sekelj Kauzlarić, članica 
Izvršnog odbora Komore, naglasila 
je u raspravi kako se kvaliteta skupa 

ocjenjuje prema 26 kriterija i stan-
darda, od kojih neke određuje admi-
nistracija, a druge struka.

Dr. Borman je kao posebno 
važno naglasio osnovno liječničko 
znanje koje se stalno mora držati na 
visokoj razini jer se liječnici moraju 
znati snaći u hitnim stanjima.

„Trebamo se brinuti kako pomo-
ći liječnicima da uče i stječu nova 
znanja. Moramo im pomoći i da 
bolje uče jer želimo da su bolje edu-
cirani i jer će to u konačnici značiti 
i bolju skrb za njihove pacijente“, 
istaknuo je dr. Borman koji je, kao i 
još neki predavači, naglasio da liječ-
nici i njihova edukacija moraju biti 
zaštićeni od utjecaja farmaceutske 
industrije i industrije proizvođača 
opreme. U skupinu onih koji mogu 
utjecati na liječnike, primjerice pri 
propisivanju lijekova, moglo se čuti, 
jesu i HZZO, Ministarstvo, ali i 
udruge pacijenata. Zaključeno je da 
bi se trajna medicinska edukacija 
trebala temeljiti na medicinskim do-
kazima, a ne financijskim interesima.

Dr. Kloiber također je istaknuo 
da treba omogućiti što više provide-
ra koji nude edukacijske programe, 
ali i da se mora osigurati tijelo koje 
će kontrolirati kvalitetu ponuđene 
edukacije.

Liječnike je zanimalo i kako po-
boljšati sustav prijavljivanja bodova, 
budući da pojedini organizatori ne 
prijavljuju na vrijeme sudionike sku-
pa. Iako se danas uglavnom skupovi 
prijavljuju elektronski, liječnicima 
su savjetovali da traže od organiza-
tora pisanu potvrdu o sudjelovanju 
koja će se priznati za obnavljanje 
licence dotle dok organizator ne 
dovrši posao prema pravilima koje 
propisuje Pravilnik. Prim. Minigo 
obećao je da će se Komora zalagati 
da trajna medicinska izobrazba bude 
dostupna svakom članu, uz obvezu 
pridržavanja odredaba Kodeksa me-
dicinske etike i deontologije.
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